
 

 
 
 
Onderwerp:  
AMV`ers yn ús gemeente 
 
 
Inleiding:  
Op 21 maaie hat in ynwenner, en dielnimmer oan Polotyk Actief, in fraach oan it kolleezje 
stelt oer de stân fan saken oer de opfang fan AMV’ers yn ús gemeente. As FNP binne we 
ek benijd nei de antwurden. De fraach is in reaksje op de antwurden dy’t de FNP yn 
jannewaris krige hat oer fragen oer de opfang fan Amv’ers  us gemeente. 
 
Op dizze fraach hat it kolleezje dit antwurd jûn: 
Mei it ferdielbeslút fan 20 desimber 2024 hat de gemeente Heerenveen in wetlike 
ferplichting krigen om uterlik 1 july 2025 27 asylopfangplakken foar amv’s te 
realisearjen. Dat binne amv’s dy’t ûnder it COA falle (“COA-amv’s”). Sûnt 2022 wurde 
oan de Hiddingastraat yn Heerenveen 24 amv’s mei ferbliuwsstatus opfongen. Sy falle 
ûnder it Nidos (“Nidos-amv’s”). De Nidos-amv’s falle net ûnder it ferdielbeslút. Nidos-
amv’s en COA-amv’s kinne net op deselde plak opfongen wurde, dus der sil in oare 
lokaasje foar de 27 COA-amv’s socht wurde moatte. Mei it ferdielbeslút hawwe mear 
Fryske gemeenten in wetlike ferplichting krigen om COA-amv’s op te fangen. It COA hat 
de foarkar útsprutsen foar in ekstra amv-lokaasje yn Fryslân foar 50 amv’s. Dat soe yn 
de gemeente Heerenveen wêze kinne, mar ek yn in oare gemeente. Mei it COA en mei de 
oare Fryske gemeenten wurde dêr petearen oer fierd. 
 
Vragen:  
De ynwenner mar ek de FNP wol no graach dúdlikheid oer de opfang dy’t foar 1 july 
regele wêze moat. It giet dan oer de lokaasje en it oantal op te fangen AMV’ers. Dit 
wiene earst 27 saneamde COA AMV’ers mar we ha no heart dat it om 37 AMV’ers giet. 
Klopt dit?  
 
 
Antwoord:  
Hartelijk dank voor uw vragen!  
 
Het gaat hier om zogenaamde COA AMV-ers. Alleenstaande minderjarige vreemdelingen die in afwachting zijn 
van een besluit op hun asielaanvraag. Deze AMV-ers vallen onder de verantwoordelijkheid van het COA. 
Diverse gemeente binnen Friesland hebben per verdeelbesluit de wettelijke plicht gekregen om opvangplekken 
voor AMV-ers te realiseren.  
Voor de gemeente Heerenveen is dat een aantal van 27. Tegen het verdeelbesluit is echter door een andere 
Friese gemeente bewaar gemaakt.  Door een misverstand blijkt de betreffende gemeente een taakstelling voor 
het realiseren van AMV opvangplaatsen te hebben gekregen.  De behandeling van dat bezwaar is gaande. 
Indien het bezwaar gegrond zal worden verklaard kan dat mogelijk leiden tot een herverdeling over de andere 
Friese gemeenten. Hoe dat uitpakt voor de gemeente Heerenveen is nog onduidelijk. Op basis van ratio zou het 
voor Heerenveen om de opvang van 10 extra AMV-ers kunnen gaan.   
In totaal zou de gemeente derhalve de taak, via een aangepast Verdeelbesluit, kunnen krijgen om 
opvangplekken voor 37 COA AMV-ers te realiseren.  
Daarmee wordt het een wettelijke plicht om dat aantal te realiseren. 

IBABS ID: ID 231 

Van  
FNP, A. Eijer 

Behandelend 
ambtenaar/portefeuillehouder 
 

Datum ontvangst vragen 
23 mei 2025 

Vragen beantwoorden voor 
10 werkdagen 



 

Het is onduidelijk wanneer het Ministerie van Asiel en Migratie een besluit op het bezwaar zal nemen. Een 
locatie of een pand voor het opvangen van AMV-ers is door het COA nog niet gevonden. De gemeente 
werkt binnen haar taken en bevoegdheden hard aan de voorbereiding van de opvang van 
AMV’s zodat wanneer er een locatie is er snel gestart kan worden. Volledigheidshalve 
verwijzen we in dit kader nog naar de beantwoording van de vragen van de fractie van de ChristenUnie van 12-
02-2025, IBABS ID: 89. 
 
De gemeente zal daarom het Ministerie van Asiel en Migratie spoedig informeren dat de realisatietermijn van 1 
juli 2025 naar alle waarschijnlijkheid niet zal kunnen worden gehaald.  
  
Op dit moment vangen 3 Friese gemeenten al COA AMV-ers op.  
In 6 andere Fryske  gemeenten, waaronder de gemeente Heerenveen, ligt er wel een opgave tot het opvangen 
van AMV-ers maar worden er (nog) geen AMV-ers opgevangen.   
Het betreft hier naast de gemeente Heerenenveen de gemeenten: Achtkarspelen, 
Dantumadiel, Noardeast-Fryslân en Ooststellingwerf en Súdwest-Fryslân.  Als gevolg van 
het bezwaar van de gemeente Súdwest-Fryslân zou de opgave voor deze gemeente 
kunnen komen te vervallen. 
 
 
 
 


